

# 幼稚園教育計劃 中華文化校本學習活動 展示表格

東華三院黎鄧潤球幼稚園

學校名稱

2023-2024

學年

全校

年級

活動名稱

✧ 中秋提燈會活動

活動目標

- ✧ 讓幼兒認識中秋節的由來、傳說、習俗和慶祝方法
- ✧ 運用不同物料和方法創作和裝飾花燈
- ✧ 讓幼兒感受中秋節的節日氣氛

活動簡介

- ✧ 通過中秋提燈會活動，學生將了解中秋節的傳統及文化背景，包括其由來和傳說。學生將參與花燈製作，運用各種材料創作和裝飾個人花燈。在提燈會當天，學校將舉行一場燈籠遊行，學生手持自己創作的燈籠參加活動，並通過講故事和互動遊戲加深對中秋節的認識。

活動記錄 ( 例如：兒童作品 / 活動的照片 / 影音 )

學校網頁下方

# Kindergarten Education Scheme

## School-based Learning Activities of Chinese Culture

### Display Form

TWGHs Lai Tang Yuen Kaw Kindergarten

School Name

2023-2024

School Year

Whole School

Grade Level

#### Activities

- ✧ Mid-Autumn Festival Lantern Carnival

#### Objectives

- ✧ To help children learn about the origins, legends, customs, and ways of celebrating the Mid-Autumn Festival
- ✧ To create and decorate lanterns using various materials and methods
- ✧ To let children experience and enjoy the festive atmosphere of the Mid-Autumn Festival

#### Introducton to Activities

- ✧ Through the Mid-Autumn Festival Lantern Carnival, students will learn about the traditional and cultural background of the Mid-Autumn Festival, including its origins and legends. Students will participate in lantern-making activities, using a variety of materials to create and decorate their own lanterns. On the day of the lantern carnival, the school will hold a lantern parade where students will carry their own handmade lanterns. The event will include storytelling and interactive games to deepen their understanding of the Mid-Autumn Festival.

Records of Activities (E.g. Children's Work / Photos / Videos of the activity)

Bottom of the school webpage.